

## ကိုဖိအဝှဲအကျိုး

ကိုဖိအမံအလီခံတဖျား:
ကိုဖိအမံအမံညါတဖျား:
တီ / ကိုဖိ ID နီဂံ:

### မိပပ်/ပျကွဲထွဲတင် တင်စူးကါစဲးဖိကဟန်ပိညါမူဒါတဖျ

Omaha ကျားကိုတဖျ ဘန်သွန်သွန်ကဆိန်ထွဲနပျကိုဖိလစဲးဖိကဟန်ပီးလီတဖျလၢ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ တင်ထီန်ကိုဆါကတီအဂီလီ. ဒ်နမ့ပျကွဲဖိအံအမိအပပ် မ့တမ့ ပျကွဲထွဲတင်တဂၢအသိး, နကဘန်သွန်ညါအာန်လီစဲးဖိကဟန်တင်စူးကါအမူအဒါလၢဘန်တင်ဟ်ဖျါအီလၢလံာ်တဖျနနံလီ. ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီန်လၢနဖးဝံဒီးနပပ် မိပပ်/ပျကွဲထွဲတင် စဲးဖိကဟန်တင်စူးကါအမူအဒါတဖျအံ အဂီ, **ဝံသးစူဟန်တင်ပနီန် လၢတင်လွဲနာန်လၢလံာ်ကိးခါအပူတက့.**

- တင်သိန်တင်ဘျား:** ပျကွဲဖိကဘန်စူးကါ Omaha ကျားကိုတဖျအစဲးဖိကဟန်ပီးလီဖဲအဆဲး လီမံလၢကိုအံလၢတင်ထီန်ကိုအနံအံအခါနနံလီ. ပျကွဲဖိအံတင်မ့ထူးထီန်ကွဲအမံနနံ မိပပ်/ပျကွဲထွဲတင်ကဘန်ဟန်ကဒါက့စဲးဖိကဟန်တင်ပီးတင်လီအံ လၢတင်ဘိးဘန်သွန်ညါ (၂) နွံအပူ, ဒ်သိးဒီးတင်အိန်သးလၢညါအသိးနနံလီ. မ့လီတင်လၢကဆါက့စဲးဖိကဟန်ပီးလီ အံနနံ မိပပ်/ပျကွဲထွဲတင် အမူအဒါအိန်လၢကဘန်ဟန်တင်ပီးတင်လီအံအဘူးအလဲပဲပဲ, ဒီးပီရီအလဲဒီးတင်လံာ်ဘုန်လံာ်စူအဂၢတဖျ လၢတင်မပဲက့တင်ပီးတင်လီအံအဂီ ဆူ Omaha ကျားကိုတဖျအအိန်နနံလီ. မိပပ်/ပျကွဲထွဲတင် ဒီး/မ့တမ့ ပျကွဲဖိ မ့လုန်သွန် ခါပတ် စဲးဖိကဟန်တင်စူးကါအမူအဒါတဖျ, ကိုဖိ တင်စူးကါလၢတင်တူလီသ့ (Student Acceptable Use) ဒီး အ့ထာန်နဲးတင်ဘိန်တင်ဘါတင်နနံကျဲတဖျ မ့တမ့ ပျကွဲဖိတင်သိန်တင် ဘျာတဖျတမံမံအပီ, Omaha ကျားကိုတဖျ အတင်ခွဲးတင်ယာ်အိန်လၢကထူးကွဲတင်ဒီး နံတင်အံနနံလီ.
- တင်ကဲဘန်တင်အကစါ:** စဲးဖိကဟန်တင်ပီးလီအံမ့ဝဲ Omaha ကျားကိုတဖျ အတင်ဖိတင် လံနနံလီ. လ့တက့ တမ့ မိပပ်/ပျကွဲထွဲတင် မ့တမ့ ပျကွဲဖိအတင်ဘန်.
- အိန်ဆိးလီကျဲတင်ဆိတလဲ:** စဲးဖိကဟန်ပီးလီအံကဘန်အိန် လၢတင်လီတင်ကျဲလၢအအိန် လၢပျကွဲဖိတင်ဆဲးလီမံအပူနနံလီ. အိန်ဆိးလီကျဲတင်ဆိတလဲမ့အိန်အပီ ကဘန်ဒူး သွန်ညါ Omaha ကျားကိုတဖျ လၢအသီ (၃၀) အပူနနံလီ.

**ဂံၢ်ဒိၣ်ထံးတၢ်အၢၣ်လီၤ:** စဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤအံၤမ့ၢ်လီၤမၤ မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်ဟါဂီၤအသိ, လၢတၢ်ကဲထီၣ်အသး (၃) သီအပူၤ, မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ် အၢၣ်လီၤလၢကဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ် ကဒုးသ့ၣ်ညါသရၣ်အံၤလၢလီၤပရၢန့ၣ်လီၤ. စဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤအံၤမ့ၢ်လီၤမၤ မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်ဟါဂီၤ, မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ် အမူအဒါအိၣ်ဒဲးနီၢ်နီၢ်လၢတၢ်အံၤအဂီၢ်လီၤ. စဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤအံၤမ့ၢ်လီၤမၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်အီၤ ဖဲကိၣ်န့ၣ်, ကိတၢ်ညူၣ်ထီၣ်ကမၤသကိးတၢ်ဒီးကိတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢမူဒါခိၣ် မ့တမ့ၢ် ကိတၢ်ပၤကီၢ် ဒ်သိးကဆိုးထီၣ်ပၤကီၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ရဲၣ်သဲကတီၤဒီးတၢ်ဘျီက့ၤတၢ်:** ဖဲပီးလီၤအံၤအိၣ်လၢအစုပူၤအခါ, မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ် မ့တမ့ၢ် ကိတၢ်ဖိအမူအဒါအိၣ်လၢကယုထီၣ်တၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်သဲကတီၤဒီးတၢ်ဘျီက့ၤတၢ်အဂီၢ်လီၤ. စဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤအံၤတၢ်ဘျီက့ၤအီၤအလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်, မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ် မ့တမ့ၢ် ကိတၢ်ဖိ ကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါကိတၢ်ပှၤမၤတၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်စူးကါစဲးဖိကဟၣ်:** မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်အၢၣ်လီၤတၢ်လၢလၢတဖၣ်အံၤလီၤ:

- 1) စဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤအံၤတၢ်ကဘၣ်စူးကါအီၤလၢပှၤကိတၢ်ဖိအံၤအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်ဖဲအဝဲဆဲးလီၤအမံၤလၢ Omaha ကမျၢၢ်ကိတၢ်ဖိအခါန့ၣ်လီၤ. ဒီးတဘၣ်မ့ၢ်ဝဲလၢပှၤအဂၤတဂၤအဂီၢ် မ့တမ့ၢ် လၢတၢ်အဂၤတမံၤမံၤအဂီၢ်ဘၣ်.
- 2) တၢ်စူးကါဆီးဝဲအဲးပလံာ်က့ၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤဟံၣ်တဖၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဝဲ, ဒီးလီၤပလိာ်သးဒီးဆီးဝဲဒီပနံၢ်အလဲးစ့ၣ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် တၢ်စူးကါတၢ်အၢၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ.
- 3) တၢ်စူးကါစဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤအံၤကဘၣ်မ့ၢ်ဝဲဒ် Omaha ကမျၢၢ်ကိတၢ်ဖိ အဖိလစံၣ်ဒီးတၢ်ဘျီဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်စူးကါဟံၣ်ယဲၤဘျးစဲ/အ့ထၢၣ်နဲးတဖၣ်အိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. (ကွၢ်ဆူလံာ်နံၣ်ကျဲ).
- 4) ဆီးဝဲတၢ်ဆီလီၤဟံၣ်လီၤတဖၣ်, တၢ်အက့ၢ်အဂီၢ်အိၣ်ဟံၣ်စၢၤတဖၣ်, ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲၤခွဲးယာ်လီၤဆီတဖၣ် တဘၣ်တၢ်ဆီတလဲအီၤ မ့တမ့ၢ် ဘျီက့ၤအီၤဘၣ်. ကဘၣ်အိၣ်ဒ်အလီၢ်လီၤဖဲတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤအခါလီၤ. မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ် အိၣ်မူအိၣ်ဒါလၢကမၤလီၤတံၢ်တၢ်အံၤလီၤ.
- 5) မိၢ်ပၢ်/ပှၤကွၢ်ထွဲတၢ်ဒီးပှၤကိတၢ်ဖိ အမူအဒါအိၣ်ဒ်သိးသိးလၢကဟံၣ်ဘၣ်ဟံၣ်ဘၢပှၤစူးကါ တၢ် ID ဒီးနီၢ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကတြီဆၢတၢ်စူးကါတအိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲတဖၣ်လီၤ.

## မှ်သးမၤကလိတၢ်ဒိသဒါတၢ်ပီးတၢ်လိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ

**တၢ်ပီးတၢ်လိအံၤမ့ၢ်လီၤမၤ, တၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်, မ့တမ့ၢ် ဟးဂီၤ, မိၢ်ပၢ်/ပှၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဘၣ်ဟံး**

**န့ၢ်မူဒါလီၤ.** ကီၢ်ရဲၣ်အံၤစးထီၣ်ဒုးအိၣ်မှ်သးမၤကလိတၢ်ဒိသဒါတၢ်ပီးတၢ်လိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတခါလီၤ. မိၢ်ပၢ်/ပှၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ်ဆဲးလီၤအမံၤလၢ မှ်သးမၤကလိတၢ်ဒိသဒါတၢ်ပီးတၢ်လိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤလၢ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ တၢ်ထီၣ်ကိန့ၣ်အဂီၢ်သ့လီၤ. **တနံၣ် \$ ၂၀ လၢပီးလိတခါအဂီၢ်လီၤ.** မိၢ်ပၢ်/ပှၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ် တဂၤလၢအတန့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်လၢ မှ်သးမၤကလိတၢ်ဒိသဒါတၢ်ပီးတၢ်လိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ကဘၣ်ဟံးန့ၢ်မူဒါလၢ တၢ်မၤလၢပဲၤထီၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျီက့ၤပီးလိလၢအဟါမၤ, ပှၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်အီၤ မ့တမ့ၢ် ဟးဂီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. **တၢ်န့ၢ်လီၤမၤသကိးတၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤမ့ၢ်ဝဲမှ်သးမၤကလိန့ၣ်လီၤ.**



**တၢ်ကျၢ်ဘၢ** မ့တမ့ၢ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢလၢတမံၤမံၤဘၣ်သတးဒီး, ဒီဖျါန့ၣ် လီၤမၤသကိးတၢ်လၢ မှ်သးမၤကလိတၢ်ဒိသဒါပီးလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအပိ လၢတၢ်ဘျီက့ၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤလၢပဲၤက့ၤ လဲးပထိးခိၣ်ဖျါထီၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် အံၤလဲးထြီၣ်နံး ပီးလိအဂၤတဖၣ် အဂီၢ် မိၢ်ပၢ်/ပှၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ် တလိၣ်ဟ့ၣ်တၢ်လၢဘျီလၢစ့ၤဘၣ်.

- 1) တၢ်လီၤမၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျဲၤတန့ၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်လီၤမၤလၢလီၤကမၤကမၤ တၢ်အိၣ်သးမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါလၢတၢ်ပီးတၢ်လိအံၤတၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်အီၤသတးဒီး, မ့ၢ်လၢတ သ့ၣ်နီၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်မ့ၢ်ဟါမၤအပိ ကီၢ်ရဲၣ်အံၤတဟံးန့ၢ် မူဒါလၢတၢ်အံၤ အဂီၢ်ဘၣ်.
- 2) လီၤတၢ်လၢကဒုးသ့ၣ်ညါပၤကီၢ်ဖဲပီးလိအံၤပှၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်အီၤ: ဖဲသ့ၣ်ညါလၢပီးလိအံၤ ပှၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်အီၤန့ၣ် မိၢ်ပၢ်/ပှၢ်ကွၢ်ထွဲတၢ် ကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ ပၤကီၢ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လီၤတၢ်လၢကဒုးသ့ၣ်ညါပၤကီၢ်အပိ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတဟ့ၣ်တၢ်လၢဘျီလၢစ့ၤဘၣ်.
- 3) တၢ်လၢတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်ပညိၣ်အပူၤတဖၣ်: တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတဟံးန့ၢ်မူဒါလၢတၢ် လီၤမၤတမံၤမံၤလၢအကဲထီၣ်သးဒီဖျါတၢ်မၤဟးဂီၤတၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်ဘၣ်.
- 4) တၢ်မၤတတီတလိၤတဖၣ်: ဒီဖျါတၢ်မၤတတီတလိၤတမံၤမံၤအပိတၢ်မ့ၢ်လီၤမၤသတးဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ တဟံးန့ၢ်မူဒါဘၣ်.
- 5) တၢ်ဟ့ၣ်သိလ့ၣ်ဖဲပှၢ်တအိၣ်လၢအလီၤအခါ: တၢ်မ့ၢ်လီၤမၤ မ့တမ့ၢ် ဟးဂီၤ ဒီဖျါပှၢ်ဟ့ၣ်သိ လ့ၣ်ဖဲပှၢ်တအိၣ်လၢအလီၤအခါန့ၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ တဟံးန့ၢ်မူဒါဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, သိလ့ၣ်အံၤပှၢ်မ့ၢ်ခးအီၤသီးဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်, အပဲတြီတဖၣ်ပှၢ်မ့ၢ်ပံးဃာ်အီၤလၢလၢပဲၤပဲၤ,

ဒီးတၢ်အုၣ်သးဖျိဖျိဖျါဖျါမ့ၢ်အိၣ်လၢတၢ်န့ၣ်လီၤဆူၣ်လၢသိလ့ၣ်အံၤအပူၤအယိ, တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတဟံးန့ၢ်မူဒါလီၤ.

6) တၢ်ဘျီက့ၤတၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲတဖၣ်:တၢ်မၤကွၢ်တၢ်ဘျီက့ၤတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျီက့ၤတၢ်ဒီဖျိပုၤလၢတမ့ၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အထဲးခန့ၣ်ရှၢၣ်န့ၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတဟံးန့ၢ်မူဒါဘၣ်.

7) တၢ်တဟံးဖျါထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်:တၢ်မ့ၢ်တဟံးဖျါထီၣ် တၢ်ဟးဂီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်လီၤမၤတမံၤမံၤလၢ (၃)သီအပူၤန့ၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတဟံးန့ၢ်မူဒါဘၣ်.

8) **တၢ်ကယၢကယဲလၢတအိၣ်လၢတၢ်ကျၢၢ်ဘၢအပူၤတဖၣ်:တၢ်သ့ၣ်တၢ်ဂံၢ်ပျံၤ,ပီးလီကယၢကယဲတဖၣ်,ထၢၣ်တဖၣ်,တၢ်သ့ၣ်လီၤဂံၢ်ဒၢတဖၣ်,မ့တမ့ၢ် တၢ်ကယၢကယဲအဂၤတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဟ်အီၤတဖၣ်အဂီၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤတဟံးန့ၢ်မူဒါဘၣ်.**

ပီးလီလၢအဟးဂီၤအံၤ တၢ်ကဘျီက့ၤအီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ကဆိတလဲအီၤန့ၣ် ကီၢ်ရဲၣ်အံၤကဆၢတံၢ်ဝဲတၢ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဟးဂီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်လီၤမၤအံၤမ့ၢ် အအိၣ်/တအိၣ် လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤအတၢ်ကျၢၢ်ဘၢအပူၤန့ၣ် ကီၢ်ရဲၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတၢ်လိာ်န့ၣ်တၢ်အပူၤဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤတၢ်ပၢတၢ်ဆုၢဝဲကျိၤ ကဆၢတံၢ်ဝဲဒီးတၢ်ဆၢတံၢ်ဝဲအံၤကမ့ၢ်တၢ်လၢခံကတၢ်န့ၣ်လီၤ.

### မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် မ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်ဒိသဒါပီးလီတၢ်ဃုထၢ

ဘၣ်ထွဲဒီးမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်ဒိသဒါပီးလီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ် ယမၤတၢ်ဃုထၢလၢလၢအံၤန့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်လီၤ, ယဃုထၢယကဆဲးလီၤယပုၤကွၢ်ဖိအမံၤလၢ ကီၢ်ရဲၣ်မ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်ဒိသဒါပီးလီအံၤန့ၣ်လီၤ. **ယထၢန့ၣ်လီၤတၢ်လၢကဘျီက့ၤလၢန့ၣ် \$ ၂၀ လီၤ.**

တမ့ၢ်ဘၣ်, ယသမၤယပုၤကွၢ်ဖိကဆဲးလီၤအမံၤလၢကီၢ်ရဲၣ်မ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်ဒိသဒါပီးလီန့ၣ်လီၤ. ဖဲစဲးဖိကဟၣ်ပီးလီအံၤတအိၣ်လၢကီၢ်ရဲၣ်အတၢ်ဖိတၢ်လံၤအပူၤအခါ, တၢ်အံၤမ့ၢ်လီၤမၤ, ပုၤမ့ၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်အီၤ မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်ဟးဂီၤအယိ တၢ်လၢကဘျီက့ၤလၢန့ၣ်လီၤလၢတၢ်မပုၤကွၢ်တၢ်အံၤအဂီၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘျီက့ၤတၢ်အံၤအဂီၢ် ယန့ၢ်ပၢ်လၢယအိၣ်ဒီးမူဒါန့ၣ်လီၤ.

### မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်တၢ်ဒီးတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ

စဲးဖိကဟၣ်တၢ်စူးကါအမူအဒါတဖၣ်, ပုၤကွၢ်ဖိတၢ်စူးကါလၢတၢ်တူၢ်လိာ်သ့ဒီးအ့ထၢန့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်, ကွၢ်ဖိတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျီက့ၤတဖၣ်, ဒီးမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်ဒိသဒါပီးလီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အံၤ ယဖးအီၤဝံၤ မ့တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ်တဲန့ၢ်ပၢ်ယၤဝံၤ, ဒီးယန့ၢ်ပၢ်အီၤလီၤ. တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤထူသန့တဖၣ်လၢဘၣ်ထွဲဒီး စဲးဖိကဟၣ်တၢ်စူးကါအမူအဒါတဖၣ်, ပုၤကွၢ်ဖိတၢ်စူးကါလၢတၢ်တူၢ်လိာ်သ့ဒီးအ့ထၢန့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်, ဒီး ကွၢ်ဖိတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျီက့ၤတဖၣ်အံၤ ယအၢၣ်လီၤလၢယ

ကလူပိတ်ထွဲအီးဒီးမလီတံာ်လၢယပုၤကိဖိကလူပိတ်ထွဲအီးန့ၢ်လီၤ. ယအာ်လီၤစ့ၢ်ကီးလၢတၢ်ပီးတၢ်လီၤတဖၣ်အံၤတၢ်ကစူးကါအီၤထဲလၢတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်လီၤ. တသ့ဖဲအသ့ယကဂ့ၢ်ကျဲးစးအဂ့ၢ်ကတၢ်လၢယပုၤကိဖိအံၤကလူပိတ်ထွဲမၤထွဲတၢ်အာ်လီၤထူသန့တဖၣ်အံၤန့ၢ်လီၤ. စဲးဖိကဟၣ်ပီးလီၤတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤလၢကီၢ်ရဲၣ်အံၤ ယဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢယဖိကတုၤအိၣ်အီးဒီးစူးကါအီၤန့ၢ်လီၤ. ဒ်သိးပုၤကိဖိသုတတုၤအိၣ်စူးကါ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်တတူၢ်လိာ်အီၤတဖၣ်အဂီၢ် Omaha ကမျၢၢ်ကိကကျဲးစးဝဲအဂ့ၢ်ကတၢ်ခိဖျိစူးကါစဲးဖိကဟၣ်တၢ်ဒီသဒ်သိး web filter တဖၣ်တလီၢ်လီၢ်န့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, လၢတၢ်ကိးမံၤဒဲးအပူၤ ဒ်သိးကတြီဆၢပုၤကိဖိဒ်သိးသုတတုၤအိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတကြးတဘၣ်တဖၣ်အံၤအဂီၢ် ကီၢ်ရဲၣ်တမ့ၢ်မၤဝဲကသ့ဘၣ်န့ၢ်ယန့ၢ်ပၤဝဲန့ၢ်လီၤ.

ခိဖျိတၢ်စူးကါကဟၣ်ပိညါလၢကီၢ်ရဲၣ်ဟ့ၣ်လီၤတဖၣ်အသိ တၢ်လီၤမၢ်တမံၤမံၤမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်သတးဒီး ကီၢ်ရဲၣ်အံၤတဟံးန့ၢ်မ့ၢ်ဒါဘၣ်. ကဟၣ်ပိညါ မ့တမ့ၢ် ကီၢ်ရဲၣ်ဟ့ၣ်ယဲၤဘျးစဲလၢပုၤကိဖိစူးကါအီၤတဖၣ်အံၤ ကီၢ်ရဲၣ်တအာ်လီၤလၢတၢ်ကဒီးန့ၢ်အီၤကိးဆၢကိးကတီၢ်ဒဲးဘၣ်.

ခိဖျိဆဲးလီၤစုမ့ၢ်ကျၢၤလၢလံာ်အံၤအသိ, ယအာ်လီၤလၢယကလူပိတ်ထွဲဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်အာ်လီၤလၢတၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢထးတဖၣ် ဒီးဟံးန့ၢ်မ့ၢ်ဒါလၢတၢ်အံၤထွဲကွၢ်ထွဲဒီးတၢ်စူးကါကီၢ်ရဲၣ်ကဟၣ်ပိညါတဖၣ်န့ၢ်လီၤ. ယန့ၢ်ပၤလၢ ယၤ မ့တမ့ၢ် ယပုၤကိဖိ, ပမ့ၢ်တဟံးကဲတၢ်ဘျးစဲအံၤတဖၣ်အသိ, ဆူညါတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တအိၣ်လၢပကစူးကါ ကဟၣ်ပိညါ, အ့ထၢ်နဲးဒီးအံၤလဲးတြီနဲးပိညါအဂၤတဖၣ်ဘၣ်.

တကးဒဲးဘၣ်, ယပုၤကိဖိအံၤကဘၣ်အိၣ်လၢ တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျးလၢဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢ Omaha ကမျၢၢ်ကိတဖၣ်အကိဖိတၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤအထူသန့တဖၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ယအာ်လီၤတူၢ်လိာ်လၢခိဖျိတၢ်စူးကါကီၢ်ရဲၣ်ကိဖိပီးလီၤအံၤအသိ တၢ်လီၤမၢ်, တၢ်လၢာ်ဘျးစဲလၢစ့ၢ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဘၣ်ဒီဘၣ် ထံးမ့တမ့ၢ် တၢ်ဟးကူၢ်ဟးဂီၤအဂ့ၢ်အကျိၤ မ့ၢ်ကဲထီၣ်သးအသိ, Omaha ကမျၢၢ်ကိတဖၣ်, အခိၣ်အန့ၢ်တဖၣ်, အကမံးတံာ်မိာ်ပုၤကရၢဖိတဖၣ်, ဒီးအခၢ်စးကရၢတဖၣ်, ဒီးတၢ်ကရၢကရိဘၣ်ထွဲဒီးကီၢ်ရဲၣ်တဖၣ်အံၤ တအိၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဒါနီတမံၤဘၣ်.

မိာ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အမံၤ:	
နံၤသီး:	မိာ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် တၢ်ဆဲးစုပနီၣ်:

## ပုၤကိၤဖိအဂ့ၢ်အကျိၤ

ပုၤကိၤဖိအမံၤလၢအလိၢ်ခံတဖျၢၣ် :
ပုၤကိၤဖိအမံၤလၢအမံၤညါတဖျၢၣ် :
တီၤ / ကိၤဖိ ID နီၢ်ဂံၢ် :

### ကိၤဖိတၢ်စူးကါလၢတၢ်တူၢ်လိၢ်သ့ဒီးအ့ၤထၢၣ်နဲးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်

Omaha ကကျိၤကဟ့ၣ်လီၤပုၤကိၤဖိလၢ ထဲးဘလဲး မ့တမ့ၢ် လဲးပထိးခိၣ်ဖျၢၣ်တဖျၢၣ်လၢတၢ်ကစူး ကါအီၤလၢမဲၢ်သကိးမဲၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤအဂီၢ်,ဒီးလၢဟံၣ်အဂီၢ် လၢတၢ်ကသဆၣ်ထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်ကဲထီဒီးတၢ် မၤလိအခွဲးအယၢ်လၢအကြးအဘၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး ကီၢ်ရၣ်အ တၢ်မုၢ်လၢပုၤကိၤဖိဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လၢအဒီးန့ၣ်ဖျၢၣ်ထၢၣ်ပီးလိတဖၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤ တကးဒီးဘၣ်, ဖဲစူးကါကဟ့ၣ်ပီညါလၢကီၢ်ရၣ်ဟ့ၣ်လီၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် ပှၢ်ယဲၤဘျးစဲတဖၣ်အခါ ပုၤကိၤဖိ တဖၣ်ကဘၣ်လူၤဟံၣ်ထွဲ OPS ပုၤကိၤဖိတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢ (လိၢ်ကဘျးပၤ. ၁၃ & ၁၄) န့ၣ်လီၤ. ဒ်အလိၢ်အိၣ် အသိး တၢ်န့ၣ်ကျဲအဂၤတဖၣ် တၢ်မၤအါထီၣ်အီၤဒီးထၢၣ်အီၤဖဲအံၤသ့န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လၢနဖး ဝံၤဒီးန့ၣ်ပၢ်ပုၤကိၤဖိတၢ်စူးကါလၢတၢ်တူၢ်လိၢ်သ့ဒီးအ့ၤထၢၣ်နဲးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖၣ်အဂီၢ်, ဝံၤသး စူၤ ဟ့ၣ်တၢ်ပနီၣ်လၢတၢ်လွံၢ်န့ၣ်ကိးခါအပူၤတက့ၢ်.

**ပုၤကိၤဖိအမူအဒါတဖၣ်:** ပုၤကိၤဖိတဖၣ်ကဘၣ်စူးကါကီၢ်ရၣ်ကဟ့ၣ်ပီညါပွဲၤဒီးတၢ်ဟံးန့ၣ်မူဒါလီၤ. ကဘၣ်န့ၣ်ပၢ်တၢ်စူးကါအကြးအဘၣ်လၢကဟ့ၣ်ပီညါဒီးကီၢ်ရၣ်ပှၢ်ယဲၤဘျးစဲပီးလိတဖၣ်အဂီၢ် လီၤ. တၢ်ပီးတၢ်လိလၢကီၢ်ရၣ်ဟ့ၣ်လီၤဟ်တဖၣ် ဒ်သိးသုတဟးကူၢ်ဟးဂီၤတဂ့ၢ်အဂီၢ် ပုၤကိၤဖိတဖၣ် ကဘၣ်ဒိသဒါပၤဃာ်အီၤဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်လီၤ.ပုၤကိၤဖိဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်သ့ၣ် ဟ်သးလၢအဂ့ၢ်လၢတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ပီညါတဖၣ်လၢကီၢ်ရၣ်ဟ့ၣ်လီၤဟ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤကိၤဖိအံၤကဘၣ်:

- 1) ကဘၣ်ဟံၣ်ထွဲတၢ် န့ၣ်ကျဲတဖၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢအအိၣ်လၢ OPS ကိၤဖိလံာ်န့ၣ်ကျဲဒီးပုၤကိၤဖိ တၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢတဖၣ်အပူၤ တဘျီလၢလၢဖဲအစူးကါတၢ်ပီးတၢ်လိအံၤလၢကိၤဖိဒီးလၢကိ အချၢန့ၣ်လီၤ.
- 2) ညီန့ၢ် သ့ၣ်တၢ်ပီးတၢ်လိတဖၣ်အဂံၢ်ပွဲၤပွဲၤ ဒ်သိးပီးလိတဖၣ်အံၤအဂံၢ်ကအိၣ်အပွဲၤဖဲတုၤ

ဆူကွီအခါနဲ့လီ. (တၢ်မၤလိဒၢးတဖၣ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလၢ ကွီဖိတဖၣ် ကသ့အိၣ်အတၢ်ပီးတၢ်လိတဖၣ်အဂံၢ်လၢမုၢ်ဆါကတီၢ်ဘၣ်).

- 3) နံၣ်ဖျါထီၣ်ဒီးကွဲးထၢၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိလၢအဂ့ၢ်ဖဲစူးကါအ့ထၢၣ်နဲးအခါတက့ၢ်. ကွီဖိတဖၣ်ဘၣ်စူးကါတၢ်ကတိၤအကြၢးအဘၣ်လၢတၢ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်ကိးမံၤအပူၤဒီးဘၣ်ဟးဆွဲးတၢ်ကတိၤစံးအၤယွၤ,တၢ်ကတိၤဘၣ်အဘၣ်သီ,တၢ်ကတိၤမၤဆါပုၤသး မ့တမ့ၢ် တၢ်ကတိၤမၤဒိၣ်ထီၣ်ပုၤအသးတဖၣ်လီ. ဖဲစူးကါကီၢ်ရၣ် မ့တမ့ၢ် နီၢ်ကစၢ်ကဟၣ်ပီညါအခါတၢ်မၤနၢၤမၤယၣ်လၢအ့ထၢၣ်နဲး,ဟ်ဃုာ်ဒီးတၢ်မၤဆါ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤပျံၤတၢ်တဖၣ်အံၤအခွဲးတအိၣ်လၢတၢ်ကမၤအီၤဘၣ်.ဒီးဘၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်အီၤဆူကွီပုၤအိၣ်မူအိၣ်ဒါတဂၤဂၤအအိၣ်န့ၣ်လီ.
- 4) အ့ထၢၣ်နဲး filtering ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါတၢ်ဆီလီဟ်လီတဖၣ်လၢအိၣ်လၢ ထဲးဘလဲးမ့တမ့ၢ် လဲးပထီးအပူၤန့ၣ် ဟ်ကဲအီၤတက့ၢ်. ကွီဖိကိးဂၤအခိၣ်ဖျါထီၣ်ပီးလိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဆီလီဟ်အီၤလီ. မ့ၢ်ဒ်သိးတၢ်ကပျံၤတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ် ဖဲကွီဖိ အံၤအိၣ်လၢကွီမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒီးဖဲစူးကါကမျၢၢ် မ့တမ့ၢ် နီၢ်တဂၤ ဟ်ယဲၤဘျးစဲအခါန့ၣ်လီ.
- 5) ညီန့ၢ်ပၤယာ် (back up) တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကါဒိၣ်တဖၣ်တက့ၢ်. ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢ ကွီဖိတဖၣ်ကဟ်ကီၢ်အတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢ Cloud အပူၤ ဒီဖျိစူးကါ Office 365 OneDrive store sapce လၢတၢ်ဟ့ၣ်လီဟ်န့ၣ်လီ. တၢ်ပီးတၢ်လိတဖၣ် OPS ကမၤသီထီၣ်ဒီးမၤတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထွဲတဘျီဘၣ်တဘျီ ဒီဖျိ image အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီ. တချးတၢ်မၤတၢ်အံးထွဲကွၢ်ထဲအံၤန့ၣ် တၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါဆိပုၤကွီဖိတဖၣ်လီ.ကွီဖိအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတဘၣ်တၢ်ပၤယာ်အီၤလၢ server storage space မ့တမ့ၢ် storage media အဂၤတဖၣ်အပူၤ ကလီၤမၤဝဲဖဲပုၤမၤတၢ်အံၤအခါန့ၣ်လီ. နတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်နကပၤယာ်အီၤဒ်လဲၣ်နမ့ၢ်တသ့ၣ်ညါ ဃုတၢ်မၤစၢၤတက့ၢ်.
- 6) စူးကါကဟၣ်ပီညါတဖၣ်ထဲဒ်လၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဘၣ်ထွဲဒီးကွီတက့ၢ်. တဘၣ်စူးကါအီၤလၢပနံၣ်တၢ်ကၤ မ့တမ့ၢ် ထံဂ့ၢ်ကီၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်တဂ့ၢ်.
- 7) လူၤဟိၣ်ထွဲ ကွဲးဒိခွဲး (copyright) သဲစးတၢ်ဘျၢတဖၣ်ဒီးတၢ်စူးကါတၢ်နံၣ်ကျဲၤလၢအတီတဖၣ်တက့ၢ်. ဒီလိး (download) မ့တမ့ၢ် ဆုၤန့ၣ်လီထဲဒ် တၢ်သးဝံၣ်, တၢ်ဂီၤမူမ့တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤတဖၣ်လၢအဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢ ပုၤကွီဖိတဖၣ်ကထူးထီၣ်ကဒီးတၢ်မ့တမ့ၢ် ကစူးကါအီၤန့ၣ်တက့ၢ်.



- 8) တၢ်ကစီၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် လံာ်တြီၣ်တဖၣ် လၢတၢ်ဆှၢအီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဒီးန့ၢ်အီၤလၢအ့ ထၢၣ်နဲးအပူၤတဖၣ် ဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ တၢ်ပၤတၢ်ပြဲး မ့တမ့ၢ် သရၣ်တၢ်ဂၤလၢ လၢကသမံသမိးအီၤလီၤ. **ကိဖိတဖၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအပတီၢ်လၢတၢ်မုၢ်လၢ် ဟ်တဖၣ်လၢကီၢ်ရၣ်ပီးလီၤအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်လီၤ.** တၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤလၢတၢ်တုၤအိၣ်အီၤ, တၢ်ဒီးလိးအီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆှၢခိအီၤလၢကီၢ်ရၣ်ကဟ့ၣ်ပီညါအ ပူၤတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်သမံသမိးဒီးကွၢ်စူၣ်ကယၢ်အီၤ မ့တမ့ၢ် မၤဆဲးလီၤအီၤ (archived) လၢကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ.
- 9) တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်လၢကီၢ်အိၣ်ဖျါထၢၣ်တဖၣ်, ပှၢ်ယဲၤသန့တဖၣ်, မ့တမ့ၢ် အ့ထၢၣ်နဲးအကျိၤတဖၣ် ဒူးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်အသရၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ မ့ဒါခိၣ်တက့ၢ်.

**ကိဖိတၢ်တြီၣ်ဟ်တဖၣ်: ကိဖိအံၤတဘၣ်:**

- 1) **မၤတၢ်ပနီၣ်, မၤဟးဂီၤတၢ်အမံၤသ့ၣ်, မ့တမ့ၢ် ဟ်လီၤစးခိကျးစဲ** လၢထဲးဘလဲး, လဲးပထိး, မ့တမ့ၢ် တၢ်အဒၢတဖၣ်အလီၤဘၣ်.
- 2) ဟ်ဖျါထီၣ် မ့တမ့ၢ် တီၣ်ထီၣ် နီၢ်တၢ်ဂၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိး တဖၣ် ဆူပုၤလၢတသ့ၣ်ညါတဖၣ်အအိၣ် ဒီဖျါလီပရၢ မ့တမ့ၢ် ကျဲအၤတဖၣ်လၢ အ့ထၢၣ်နဲးဘၣ်.
- 3) ဆိကတီၢ်, ဟးဆူး မ့တမ့ၢ် ဆိတလဲ အ့ထၢၣ်နဲး filtering ဆိးဝဲ, ပီးလီတၢ်ဆိလီၤဟ်လီၤ တဖၣ်, မ့တမ့ၢ် ပှၢ်ယဲၤဘျးစဲတၢ်ရဲၣ်လီၤဟ်လီၤတဖၣ်ဘၣ်.
- 4) န့ၣ်လီၤကွၢ်ပှၢ်ယဲၤဘျးစဲတဖၣ်ဒီးကဟ့ၣ်ပီညါအၤတဖၣ်လၢအတလၢကွၢ်တၢ်ပျဲဘၣ်. တၢ်အံၤဟ်ယုၢ်ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤကွၢ်ပှၢ်လၢအခိး (account) ဒီး/မ့တမ့ၢ် နီၢ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ် မ့တမ့ၢ် န့ၣ်လီၤဆူကွဲၤလ့လီၤပှၢ်ယဲၤဘျးစဲအိၣ်တဒိဃာ်သးတဖၣ်လီၤ.
- 5) **ဟ့ၣ်ဒီဟ့ၣ်နီၤနီၣ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ်တဖၣ် မ့တမ့ၢ် ကျဲးစးယုထံၣ်နီၣ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်.** တၢ်တ ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲလၢတၢ်ကဟ့ၣ်ဒီဟ့ၣ်နီၤနီၣ်ဂံၢ်ခူသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. တၢ်အံၤကဒူးအိၣ်န့ၣ်လၢတၢ် သိၣ်တၢ်သီအဖီလၢ် ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝီမ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်နကဘၣ်ဟံးန့ၢ်မ့ၢ်ဒါလၢပှၢ်လၢမၤတၢ်အပိ လီၤ.
- 6) ဒီးလိး ဒီး/မ့တမ့ၢ် အ့ၣ်စတီ (install) ပရိကြၢ် (program), လံာ်တြီၣ် (file), မ့တမ့ၢ် တၢ်လိာ်ကွဲ (game) တဖၣ်လၢအ့ထၢၣ်နဲး မ့တမ့ၢ် လၢတၢ်လီၤအၤတဖၣ် ဆူကီၢ်ရၣ်



ကဟန်ပီညါတဖန်အပူဘဉ်. တၢ်အံၤဟံၤဃုာ်ဒီး လၢတၢ်ပညိၣ်အပူၤ တၢ်ဒုးန့ၣ်ခိၣ်ဖျါ ထၢၣ်ဘဲရး(စ) ဒီးဆိးဝဲကူၣ်အာကူၣ်သီတၢ်အဂၤတဖန်လီၤ.

- 7) ဆိတလဲတၢ်ပီးတၢ်လီၤအံၤအ ဟးဝဲ (hardware) မ့တမ့ၢ် ဆိးဝဲ, န့ၣ်လီၤဆူခိၣ်ဖျါထၢၣ် အပူၤတအိၣ်ဒီးတၢ်ပျဲ, ဒီး/မ့တမ့ၢ် မၤဟးဂီၤခိၣ်ဖျါထၢၣ် မ့တမ့ၢ် ခိၣ်ဖျါထၢၣ်လံာ်တြိာ် တဖန်ဘဉ်. ခိၣ်ဖျါထၢၣ်တဖန် မ့တမ့ၢ် ဆိးဝဲတဖန် တၢ်မ့ၢ်မၤဟးဂီၤအီၤလၢတၢ်ပညိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်မ့ၢ်တဟံၤကဲအီၤန့ၣ် တၢ်အံၤကဲထီၣ်ဝဲသဲစးတၢ်သရူၤကမၢ်သ့လီၤ.
- 8) မၤဖျါထီၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ, ကွၢ်ကီတၢ်, ဟ့ၣ်ခိၣ်ဟ့ၣ်နီၤတၢ်, မ့တမ့ၢ် ပၤယာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ဝီ တဖန်လၢကိတတူၢ်လိာ်တဖန်ဘဉ်. တၢ်ဂီၤဘ့ၣ်ဆ့,တၢ်လီၤသးဘဉ်အၢ, တၢ်မၤဆူၣ်မၤစိး, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဂီၤ,တၢ်ကလုာ်,တၢ်သးဝံၣ်,တၢ်ကတိၤ,တၢ်ဂီၤမူ ဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံာ်အဂၤလၢအ လီၤရၢၢ်လီၤစၢၤတဖန်ဟံၤဃုာ်လီၤ. တကးဒံးဘဉ်, တၢ်အဂၤတဖန်ကအိၣ်ဝဲစ့ၢ်ကီးလီၤ.
- 9) ဒုးလိာ်လီၤစဲးဖိကဟန် မ့တမ့ၢ် တၢ်သ္တိလီၤဂံၢ်အၢ မ့တမ့ၢ် တၢ်သ္တိတၢ်ဂံၢ်ပျံၤဆူပုၤဂၤဘဉ်.
- 10) ဟံတ့ၢ်စဲးဖိကဟန်အံၤလၢသိလ့ၣ်အပူၤ မ့တမ့ၢ် ဟံတၢ်ဒါမဲာ်အီၤကိးဆၢကိးကတီၢ်ဘဉ်.
- 11) အိၣ်တၢ်အီတၢ်ဖဲစူးကါစဲးဖိကဟန်အံၤ မ့တမ့ၢ် အိၣ်တၢ်အီတၢ်ဘူးဘူးတံၢ်တံၢ်ဘဉ်.
- 12) စူးကါ မ့တမ့ၢ် ဟံလီၤ စဲးဖိကဟန်အံၤ လၢတၢ်လီၤဘဉ်ယိၣ်အလီၤအိၣ် ဒ်သိး စီၤနီၤခိၣ် အထိးန့ၣ်,တၢ်ဖိလၢတဖန်, လီၤဆ့ၣ်နီၤ မ့တမ့ၢ် ဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိတဖန်အလီၤဘဉ်.
- 13) ဟံထီၣ်တၢ်လၢစဲးဖိကဟန်အံၤအဖီခိၣ်, ဟံအီၤလၢတၢ်ချါ, မ့တမ့ၢ် စူးကါအီၤဘူးဘူး တံၢ်တံၢ်ဒီးထံ, အဒိ တၢ်ပျီၢ်ထံအလီၢ်ဘဉ်.

### **ပုၤကိၣ်ဖိအတၢ်အၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်တၢ်ဒီးတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ**

ပုၤကိၣ်ဖိတၢ်စူးကါလၢတၢ်တူၢ်လိာ်သ့ဒီးအ့ထၢၣ်နဲးတၢ်ဘိၣ်တၢ်ဘၢတၢ်န့ၣ်ကျဲတဖန် ယဖးအီၤဝံၤ မ့တမ့ၢ် ဘဉ်တၢ်တဲန့ၢ်ပၤယၢဝံၤလံ, ဒီးယန့ၢ်ပၤအီၤလီၤ. ယအၢၣ်လီၤလၢယကလူၤပိာ်ထွဲတၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤ ထူသန့တဖန်လၢအိၣ်လၢ ပုၤကိၣ်ဖိတၢ်စူးကါလၢတၢ်တူၢ်လိာ်သ့ဒီးအ့ထၢၣ်နဲးတၢ်ဘိၣ်တၢ်ဘၢတၢ်န့ၣ်ကျဲ တဖန်, ဒီးကိၣ်ဖိတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျၢတဖန်အပူၤ, ဒီးယအၢၣ်လီၤလၢယကစူးကါတၢ်ပီးတၢ်လီၤတဖန်အံၤလၢ တၢ်ကူၣ်ဘဉ်ကူၣ်သ့အဂီၢ်လီၤ.

နံသီ :	ကိုဖိတ်ဆဲးစုပနီၣ် :
--------	---------------------

